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Kære Mette Møller Kristensen
 
Styrelsen for Undervisning og Kvalitet vender hermed tilbage til din henvendelse af 4. juni 2020 vedrørende gennemsnitlige klassekvotienter i
relation til reglerne om frit skolevalg i folkeskolen. Styrelsen beklager den lange svartid.
 
Der er i frit valg ikke hjemmel til, at der sættes gennemsnitlige klassekvotienter. Det har jo den betydning, at der kan være ledige pladser i mange
klasser, hvis andre klasser blot har over fx 25 elever.
Det frie skolevalg er til ledige pladser i klasserne, dvs. at der skal sættes et maksimum for klassens størrelse inden for rammerne af folkeskolelovens
§ 17, stk. 1 - fx. 25 elever. Dernæst kan reserveres et antal pladser til tilflyttere til distriktet, der jo har krav på optag. Hvis der derefter er ledige
pladser, så skal eleverne optages (hvis der er færre ledige pladser end ansøgere, sker optagelsen efter objektive kriterier). Frit skolevalg, jf.
folkeskolelovens § 36, stk. 3, sker dermed under forudsætning af, at det kan ske inden for de rammer, kommunalbestyrelsen i skolekommunen har
fastsat i henhold til folkeskolelovens § 40, stk. 2, herunder § 40, stk. 2, nr. 2. Klassemaksimum kan være fastsat forskelligt fra skole til skole – og fra
klassetrin til klassetrin på samme skole, jf. § 40, stk. 2, nr. 2.
 
Med venlig hilsen
 
Lotte Greve
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Kære Center for Grundskole
 
Jeg har et spørgsmål vedr. grænsen for det frie skolevalg.
I Ballerup Kommune har kommunalbestyrelsen besluttet, at der kan optages elever fra andre distrikter, så længe der er under 25 elever i
den enkelte klasse.
Spørgsmålet er, om det kan ændres til: så længe der er under 25 elever i gennemsnit i klasserne på klassetrinnet?
 
Eksempet kan være, at der er to spor med 27 elever i A og 23 i B. Efter nuværende regler er der plads til udefrakommende, men efter det
nye forslag er der ikke.
Er det i overensstemmelse med loven, at indføre en gennemsnitsgrænse?
 
 
Med venlig hilsen
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